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 XXII  Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego V kadencji 
 

Protokół z dnia 29 maja 2018 roku 
 

Nr XXII/18 
 
XXII Sesja Rady Powiatu Wrocławskiego miała miejsce w siedzibie Starostwa 

Powiatowego we Wrocławiu, przy ul. Kościuszki 131, w sali 118. Zgodnie z listą obecności 
(zał. nr 1 do niniejszego protokołu) wzięło w niej udział 23 Radnych. Nieobecni byli Radni: 
p. Barbara Kosterska oraz p. Andrzej Szawan. 

 
 

Punkt 1. Otwarcie Sesji 
 

O godz. 14:10 Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego p. Ryszard Jaroń, stwierdzając 
prawomocność obrad, otworzył Sesję. Powitał Radnych, Zarząd Powiatu Wrocławskiego, 
Panią Skarbnik, Pana Sekretarza oraz Dyrektorów Wydziałów Starostwa i jednostek 
organizacyjnych PW, wszystkich przybyłych Gości. 
 
Punkt 2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 

Wraz z przesłanym zaproszeniem, Radni otrzymali porządek XXII Sesji:  
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
3. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi  

Powiatu Wrocławskiego za rok 2017. Uchwała w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego za 2017 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego. 

9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na rzecz 

Gminy Kobierzyce. 
11. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 

zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2020D (m. Bogdaszowice) 
w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

12. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 
odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D (m. 
Polakowice), 1953D i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia 
funkcji inwestora. 

13. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne 
osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych 
uczniów szkół dla młodzieży. 

14.  Interpelacje i zapytania Radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia. 
16. Zamknięcie XXII  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
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Przewodniczący Rady wniósł o rozszerzenie  porządku XXII Sesji o punkt: 
- jako pkt 14: Uchwała w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. 
 
Więcej wniosków o zmianę porządku obrad nie wniesiono.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek: 
Rozszerzenie porządku XXII Sesji o punkt: Uchwała w sprawie podziału powiatu na okręgi 
wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu 
wyborczym (punkt 14 – ty) przyjęto jednogłośnie  (23 głosami „za”). 
 
Następnie przegłosowano cały porządek obrad.  
 
Rada Powiatu Wrocławskiego przyjęła jednogłośnie porządek XXII Sesji, wg którego będzie 
obradowała w dniu 29 maja 2018 r., w następującym kształcie: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku XXII Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
3. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego. 
4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi  

Powiatu Wrocławskiego za rok 2017. Uchwała w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego za 2017 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego. 

9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na rzecz 

Gminy Kobierzyce. 
11. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie 

zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2020D (m. 
Bogdaszowice) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 

12. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania 
odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D (m. 
Polakowice), 1953D i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia 
funkcji inwestora. 

13. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego 
za wybitne osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie 
uzdolnionych uczniów szkół dla młodzieży. 

14. Uchwała w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów 
i granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. 

15.  Interpelacje i zapytania Radnych. 
16. Wnioski i oświadczenia. 
17. Zamknięcie XXII  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
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Punkt 3. Przyjęcie protokołu XXI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego 
 
W dniu 29 maja br. Przewodniczący Rady wprowadził do protokołu korektę na str. 12 
w zapisie wypowiedzi Pana Starosty odnośnie areału PZS Nr 1 w Krzyżowicach.   
Więcej uwag nie wniesiono.  
Protokół z XXI Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego z dn. 27 marca 2018 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Punkt 4. Informacje Przewodniczącego Rady oraz Zarządu Powiatu Wrocławskiego 
 
Przewodniczący Ryszard Jaroń poinformował, że wszyscy Radni Powiatu Wrocławskiego 
złożyli oświadczenia majątkowe za 2017 r. w wymaganym terminie. 
W dniu 12 kwietnia br. do Rady Powiatu Wrocławskiego wpłynął wniosek mieszkańca 
Wrocławia o rozważenie możliwości wprowadzenia ulg w cenniku Ośrodka Sportów 
Wodnych i Rekreacji PW w Borzygniewie dla emerytów i rencistów korzystających z usług 
cumowania przy pomoście. Przewodniczący Rady przekazał wniosek według właściwości 
Zarządowi Powiatu Wrocławskiego, stosownie do art. 242 i 246 kpa, celem rozpatrzenia. 
Do wiadomości Przewodniczącego oraz Rady PW wpłynęło w dniu 10 maja br. pismo – 
petycja mieszkańców Sobótki z protestem przeciw budowie budynku mieszkalnego 
wielorodzinnego z częścią usługową i infrastrukturą na działce nr 77/3 AN w Sobótce przy ul. 
Zielonej. Pismo znajduje się do wglądu w Biurze Rady. 
Do Rady PW wpłynęły następujące sprawozdania, przekazane przez Zarząd PW: 
- w dniu 28 marca br.  - Sprawozdanie z realizacji zaktualizowanej wersji Strategii Rozwoju 
Powiatu Wrocławskiego do 2020 roku za 2017 rok, 
- w dniu 30 kwietnia br. - Ocena zasobów pomocy społecznej w Powiecie Wrocławskim 
za 2017 r., 
- w dniu 25 maja br. - Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu 
Wrocławskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2017 r.  
Dokumenty te zostały przesłane Radnym drogą elektroniczną i zamieszczone w systemie e-
Sesja w zakładce „Informator”. Sprawozdanie z realizacji zaktualizowanej wersji Strategii 
Rozwoju PW do 2020 roku za 2017 rok zostało przeanalizowane przez Komisje PRiWZ 
w dniu 9 maja br., zaś Ocena zasobów pomocy społecznej w PW za 2017 rok przez Komisję 
ZiPS w dniu 8 maja br. 
Przewodniczący podziękował za udział w panelu dyskusyjnym na temat wykonania budżetu 
PW za 2017r., który odbył się w dniach 17 – 19 maja br.  
W związku z wejściem w życie nowych regulacji prawnych dotyczących przetwarzania 
danych osobowych – Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 
27 kwietnia 2016 r. tzw. zwanego RODO, a także ustawy z 10 maja 2018 r. o ochronie 
danych osobowych, Radni Powiatu Wrocławskiego otrzymali w dniu 25 maja br. Kartę 
informacyjną dotyczącą przetwarzania danych osobowych w Starostwie Powiatowym we 
Wrocławiu, w związku ze sprawowaną funkcją radnych.   
Informacja ta została zamieszczona również w systemie eSESJA w zakładce INFORMATOR.  
W dniu 7 maja br. wpłynął do Przewodniczącego Rady apel Radnego Hieronima Kurysia  
dotyczący komunikacji miejskiej MPK na terenie Powiatu Wrocławskiego. Pismo znajduje 
się do wglądu w Biurze Rady. 
W dniu 29 maja br. wpłynęło do Biura Rady stanowisko Komisarza Wyborczego z dnia 28 
maja 2018 r. dotyczące podziału PW na okręgi wyborcze. 
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Informacje z działalności Zarządu Powiatu Wrocławskiego przedstawił Pan Starosta Roman 
Potocki. 
Pan Starosta poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbyło się 8 posiedzeń Zarządu 
Powiatu Wrocławskiego, na których podjęto 51 Uchwał.  
Następnie przedstawił informacje z następujących zakresów: 
Zestawienie inwestycji i robót utrzymaniowych wykonywanych na drogach 
powiatowych:  
I. Zadania realizowane w ramach Programu „Bezpieczna droga” – inwestycje realizowane 
w roku 2018,  w tym ze środków, które nie wygasły z upływem roku budżetowego 2017: 

• zakończono zadania budowy chodników:  w m. Groblice i Zębice (1942D, Gm. 
Siechnice), w m. Smolec (2022D, Gm. Kąty Wrocławskie), w m. Kamieniec 
Wrocławski (1923D, Gm. Czernica); 

• budowa chodnika w m. Wawrzeńczyce (2075D, Gm. Mietków) - zmniejszono zakres 
zadania i planowane jest udzielenie zamówienia z wolnej ręki (poprzedni przetarg 
został unieważniony z uwagi na brak złożonych ofert);  

• budowa chodnika w m. Wilczków w ramach przebudowy drogi (1960D, Gm. 
Żórawina) - planowane jest ogłoszenie przetargu na roboty budowlane; 

• budowa chodnika w ramach przebudowy drogi w m. Kamionna (2002D, Gm. Kąty 
Wrocławskie) – obecnie ogłoszono przetarg, trwa procedura wyłonienia wykonawcy; 

• dokumentacje projektowe na realizację zadań inwestycyjnych na drogach 
powiatowych w miejscowościach Dobrzykowie (gm. Czernica) i Łozina (gm. 
Długołęka); oraz planowane ponowne ogłoszenie przetargu w miejscowości  
Godzieszowa (gm. Długołęka). 

 
Wszystkie zadania realizowane w ramach Programu „Bezpieczna droga” są 
współfinansowane przez właściwe gminy. 

 
II. Zadanie inwestycyjne (RPO): 
Trwa realizacja części I zadania dotyczącego przebudowy drogi powiatowej nr 2000D na 
odcinku od zjazdu z autostrady A4, która stanowi bezpośrednie połączenie z siecią TEN-T 
obszarów aktywności gospodarczej Powiatu Wrocławskiego i Powiatu Świdnickiego (zadanie 
dofinansowane ze środków Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Dolnośląskiego) . 
 
III. Pozostałe zadania inwestycyjne i inne zadania realizowane i planowane do realizacji przez 
zarządcę dróg powiatowych: 

• zgłoszono zakończenie prac dot. przebudowy drogi w m. Siedlec (1371D) – zakres 
podstawowy – zadanie współfinansowane przez Gminę Długołęka oraz dot. 
przebudowy drogi na odcinku Siedlec – Godzieszowa (1371D) – zakres robót 
podobnych; 

• opracowanie dokumentacji projektowej dla rozbudowy dróg powiatowych w 
Kiełczowie (ul. Wilczycka), Wilczycach (ul. Wrocławska) i Kiełczowie (ul. Rzeczna) 
– trwa realizacja zadania;  

• przebudowa drogi w m. Dzikowa (2892D) – ogłoszono przetarg, termin złożenia ofert 
to 05.06.2018r.; 

• wykonanie remontów cząstkowych masą mineralno-asfaltową na gorąco na drogach 
powiatowych – wyłoniono wykonawców; 

• modernizacje dróg powiatowych (nakładki): 
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• Modernizacja drogi powiatowej nr 1989D na odcinku długości ok. 1700 m od 
końca nakładki za miejscowością Glinica do końca m. Tomice, gmina Jordanów 
Śląski, 

• Modernizacja drogi powiatowej nr 1925D,  tj. ul. Zielonej w Nadolicach Małych, 
gm. Czernica, na odcinku długości ok. 575 m, 

• Modernizacja dróg powiatowych na terenie gminy Długołęka w miejscowościach 
Łosice, Raków, Węgrów i Pasikurowice w podziale na 4 zadania - ogłoszono 
przetarg, trwa procedura wyłonienia Wykonawcy, 

• Modernizacja dróg powiatowych: na terenie gminy Kobierzyce na odcinku Bielany 
Wrocławskie- Domasław, na terenie gminy Kąty Wrocławskie na odcinku Skałka-
Krzeptów, na terenie gminy Siechnice na odcinkach Święta Katarzyna-Sulimów i 
Zębice-Sulęcin oraz na terenie gminy Długołęka w m. Mirków, w podziale na 5 
zadań – ogłoszono przetarg, termin składania ofert to 30.05.2018 r.; 

• poprawa odwodnienia pasa drogi powiatowej nr 1924D, tj. ul. Krzykowskiej w m. 
Dobrzykowice (gmina Czernica) oraz terenów przyległych - ogłoszono przetarg, 
termin składania ofert to 06.06.2018r.; 

• wykonanie remontów cząstkowych grysami i emulsją asfaltową na terenie Obwodów 
Drogowych w Mirosławicach i w Sulimowie w podziale na 2 zadania - ogłoszono 
przetarg, trwa procedura wyłonienia Wykonawcy; 

• dokumentacja projektowa: Rozbudowa drogi powiatowej nr 1535D na odcinku od 
ronda w Łanach do skrzyżowania z drogą 1923D w miejscowości Dobrzykowice,  gm. 
Czernica – przygotowano dokumenty do ogłoszenia przetargu; 

• wykonanie mechanicznej ścinki poboczy w ciągu dróg powiatowych Powiatu 
Wrocławskiego na terenie działania Obwodów Drogowych w Mirosławicach i w 
Sulimowie wraz z wywozem urobku, w podziale na 2 zadania - ogłoszono przetarg, 
trwa procedura wyłonienia wykonawcy; 

• przebudowa drogi powiatowej nr 1930D w m. Nadolice Wielkie, gmina Czernica w 
systemie zaprojektuj i wybuduj - wyłoniono wykonawcę;  

• przebudowa drogi powiatowej nr 2017D w zakresie budowy chodnika w miejscowości 
Garncarsko, gm. Sobótka ul. Nowowiejska na odcinku od ul. Fiołkowej do ul. 
Romana Zmorskiego - trwają prace przygotowawcze do ogłoszenia przetargu; 

• uzupełnianie tłuczniem poboczy dróg powiatowych Powiatu Wrocławskiego w 
rejonach działania Obwodu Drogowego w Mirosławicach i w Sulimowie w podziale 
na 2 zadania - ogłoszono przetarg, trwa procedura wyłonienia wykonawcy; 

• dokumentacje projektowe:  
� Budowa obejścia miejscowości Tokary, gmina Długołęka – trwają prace 

przygotowawcze do ogłoszenia przetargu; 
� Zabrodzie – Nowa Wieś Wrocławska – trwają prace przygotowawcze do 

ogłoszenia przetargu; 
� przebudowa skrzyżowania w Sobótce (pl. Wolności) – trwają prace 

przygotowawcze do ogłoszenia przetargu. 

Informacje w zakresie zadań realizowanych przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i 
Rozwoju:  

I. Projekty wybrane do dofinansowania (12 projektów): 
Powiat Wrocławski złożył wnioski o dofinansowanie dla 17 projektów. Wybranych do  
dofinansowania ze środków zewnętrznych zostało 12 projektów ( w tym 11 w ramach RPO 
WD 2014-2020, 1 w ramach POWER ERASMUS+). Wartość 12 wybranych projektów 
wynosi 42,6 mln zł.; dofinansowanie – 34,8 mln zł. 

II.  Projekty w trakcie oceny (5 projektów): 
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W trakcie oceny znajduje się obecnie 5 projektów na łączną kwotę 4,5 mln zł, w tym 
dofinansowanie 4,3 mln zł (3 projekty złożone w ramach RPO WD 2014-2020 i 2 w ramach 
POWER ERASMUS+).  Są to następujące projekty: 
1. Powiatowy Klub Seniora w Kątach Wrocławskich, 
2. Mieszkanie Chronione w Kątach Wrocławskich, 
oraz 3 projekty realizowane docelowo w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 w Krzyżowicach: 

• Zdobywam zawód w technikum w Krzyżowicach, 
• Europejska mobilność kadry drogą rozwoju szkoły, 
• MOB 2.9. 
III.  Projekty w trakcie przygotowywania (2 projekty) 

Powiat Wrocławski planuje ubiegać się o dofinansowanie 2 dodatkowych projektów 
w ramach RPO WD 2014-2020. Planowana wartość obydwu projektów wynosi ok. 2,5 mln 
zł., w tym planowane dofinansowanie – 2,2 mln zł.  Dofinansowanie z Powiatu to 300 tys. zł. 
Są to następujące projekty: 
-  „Czas na Krzyżowice – poprawa warunków nauczania w Powiatowym Zespole Szkół Nr 1 
w Krzyżowicach", 
- "We własnej sprawie"  - projekt realizowany w Specjalnym Ośrodku Szkolno-
Wychowawczym w  Kątach Wrocławskich oraz w Zespole Szkół Specjalnych w 
Wierzbicach. 
 
Sprawozdania z wydarzeń, spotkań i konferencji:    

• 6 kwietnia przeprowadzono w Siedzibie Starostwa Powiatowego finał powiatowy I 
Konkursu Wiedzy o Powiecie Wrocławskim dla uczniów klas VII szkół 
podstawowych z terenu PW, którego celem było pogłębienie wiedzy na temat 
organizacji powiatu, struktury władz samorządowych, warunków przyrodniczych, 
historii, zagadnień gospodarczych. 24 kwietnia laureaci uczestniczyli w wycieczce po 
Powiecie Wrocławskim, która była główną nagrodą w Konkursie; 

• 7 maja rozpoczęły się warsztaty ekologiczne w OSWiR w Borzygniewie dla ponad 
1500 uczniów ze szkół z terenu powiatu, przeprowadzane na podstawie porozumienia 
pomiędzy Powiatem Wrocławskim, a Dolnośląskim Zespołem Parków 
Krajobrazowych; 

• 14 maja odbył się Konwent  Powiatów Województwa Dolnośląskiego, organizowany 
wspólnie z Kuratorium Oświaty poświęcony kształceniu zawodowemu pn. „Mam 
zawód mam przyszłość”, w którym oprócz Starostów z dolnośląskich powiatów 
uczestniczyli przedstawicie zarządów koncernów przemysłowych z Dolnego Śląska 
oraz minister edukacji narodowej Anna Zalewska; 

• 15 maja odbył się finał konkursu ekologicznego pn. „Przyroda wokół nas”, dla 
uczniów V klas, zorganizowany w Afrykarium na terenie Wrocławskiego ZOO,  w 
ramach porozumienia z Dolnośląskim Zespołem Parków Krajobrazowych, w którym 
wzięło udział 60 uczniów z terenu powiatu wraz z nauczycielami; 

• 18 kwietnia odbyła się konferencja dyrektorów dolnośląskich poradni psychologiczno-
pedagogicznych. 

 
Ponadto w okresie międzysesyjnym odbyło się 6 imprez pod Honorowym Patronatem 
Starosty PW (w tym: Huston Cup, Święto Konia, Śpiewanie nad wodą w Mietkowie), które 
Zarząd PW dofinansował łącznie na kwotę  5500 zł.  
 
Wsparcie ze środków Powiatu: 

1. Zarządu Powiatu Wrocławskiego ogłosił drugą edycję konkursu na 
powierzenie/wsparcie realizacji zadań publicznych w 2018 roku; 
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2. Zarząd uznał za celowe realizację zadania publicznego Fundacji PRO SPORT PRO 
LIFE „TRIATHLON  MIETKÓW”. 

 
Ponadto Pan Starosta poinformował o tym, że dwa tygodnie temu w Krakowie odbyło się 
ogłoszenie laureatów kolejnej edycji najlepszych powiatów w Polsce. Powiat Wrocławski 
zajął V miejsce na 316 powiatów, jako najlepiej zarządzany powiat finansowo w Polsce. Na 
ręce Pani Skarbnik PW Małgorzaty Dreiseitel – Cieślik Pan Starosta złożył podziękowania 
Zarządu, bo to dzięki dobrej współpracy udało się zająć tak prestiżowe miejsce w Polsce. Nie 
jest to jedyne wyróżnienie, które Powiat Wrocławski otrzymał.  
Zarówno dla Radnych, jak i Zarządu jest to ważne, gdyż powiaty oceniała Małopolska Izba 
Obrachunkowa oraz Uniwersytet Ekonomiczny w Krakowie, wzięto pod uwagę 7 ważnych 
czynników. 
 
Starosta przedstawił ponadto informacje z działalności PCPR we Wrocławiu, które w okresie 
międzysesyjnym zorganizowało następujące wydarzenia i przygotowało wnioski: 

1. Pozyskanie dotacji z Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecznej w wysokości 
145.860 zł  w ramach Programu Wieloletniego „Senior +” na lata 2015-2020 z 
przeznaczeniem na uruchomienie Powiatowego Klubu Seniora w Kątach 
Wrocławskich; 

2. Rozpoczęły się prace remontowo - budowlane w Powiatowym Centrum Usług 
Społecznych w Kątach Wrocławskich; 

3. W dniu 29 marca 2018 r. w siedzibie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Wrocławiu odbyło się spotkanie organizacyjne dotyczące realizacji czwartej edycji 
Programu Oddziaływań Korekcyjno-Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc w 
Rodzinie.  

 
Punkt 5. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok 
 
Przewodniczący poinformował, że stosownie do wymogów ustawy o finansach publicznych, 
Zarząd PW przedłożył Radzie sprawozdanie z wykonania budżetu PW oraz sprawozdanie 
finansowe za 2017r., odpowiednio 30 marca br. oraz 30 kwietna br.  
 
O przedstawienie sprawozdania poproszona została Pani Małgorzata Dreiseitel – Cieślik 
Skarbnik Powiatowego we Wrocławiu. 
Zarząd wypełnił ustawowe wymogi i przedłożył zgodnie z wymogami ustawy o finansach 
publicznych sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok Regionalnej Izbie 
Obrachunkowej oraz Radzie PW. Przedstawione sprawozdanie, zgodnie z wymogami 
ustawowymi otrzymało pozytywną opinię RIO, warto nadmienić, że opinia i uchwała RIO nie 
miały żadnych uwag co do przedstawionego sprawozdania.  
Sprawozdanie finansowe oraz to zawierające objaśnienia przedstawione było Radnym w 
sposób bardzo szczegółowy podczas wszystkich posiedzeń komisji oraz podczas panelu 
dyskusyjnego z podziałem na poszczególne struktury budżetu. W związku z tym, Pani 
Skarbnik przedstawiła podstawowe wskaźniki, które, jak podkreśliła, są bardzo istotne 
i określają pozycję finansową Powiatu, m.in. pozycję, o której wspomniał Pan Starosta 
w swojej wypowiedzi. I tak, dochody ogółem w budżecie Powiatu za rok ubiegły zamknęły 
się na poziomie ok. 97%, wydatki zaś na poziomie ok. 87%. Bardzo istotnym elementem jest 
struktura wykonania budżetu w podziale na dochody bieżące i dochody majątkowe, jak 
również struktura i część wydatkowa na wydatki bieżące i majątkowe. Ich poziom pozwolił 
Powiatowi zamknąć się nadwyżką operacyjną na poziomie ok. 28 mln zł., zaś łącznie budżet 
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zamknął się nadwyżką budżetową na poziomie ok. 12 mln zł. Te podstawowe elementy - 
najistotniejsze w swojej strukturze powodują, iż jednocześnie spełniane są kolejne wskaźniki 
wymagane ustawami, m.in. wskaźniki określające całą pozycję finansową, ale również 
kształtowanie się indywidualnego wskaźnika zadłużenia, który z uwagi na poziom nadwyżki 
operacyjnej osiąga poziom zadowalający, wręcz bardzo optymistyczny. Istotnym elementem 
w dochodach budżetu Powiatu są dochody własne, jednym z tych elementów są wpływy 
z podatku dochodowego od osób fizycznych, czyli wszystko to, co tworzą mieszkańcy 
na terenie Powiatu. Osiągnął on wskaźnik ok. 46% całości dochodów bieżących, więc ta 
część, którą przekazuje Ministerstwo Finansów jest zadowalająca i osiąga poziom powyżej 
założonego przez Ministerstwo Finansów planu. Pozostałe elementy dochodów również 
zostały wykonane zgodnie z poziomem ich planowania. Osiągnęły one również  w niektórych 
momentach poziom wyższy od założonego. 
Jeśli chodzi o dochody majątkowe, to głównym elementem tychże dochodów są dochody 
z tytułu dotacji, które otrzymuje Powiat z gmin w ramach dwóch programów, które Powiat 
realizuje z gminami, jest to program „Bezpieczna droga” i „Budowa i modernizacja dróg”. 
Drugim elementem dochodów majątkowych są dotacje, które Powiat otrzymuje z Unii 
Europejskiej na zadania współfinansowane tymi środkami.  
Kolejnym znaczącym elementem budżetu jest to, w jaki sposób Powiat wykonuje zadania 
statutowe, czy zapewnia ich realizację zgodnie z potrzebami i na poziomie optymalnym 
zgodnie z przepływami finansowymi w ciągu roku. Ogólny poziom wydatków został 
wykonany w wysokości ok. 87%, wydatki majątkowe osiągnęły poziom ok. 81%. Znaczącym 
elementem w wydatkach bieżących oprócz zadań statutowych, takich, które nie pociągają 
dużych kwot wydatkowych jest utrzymanie powiatowych jednostek organizacyjnych. Poziom 
w wydatkach bieżących osiąga wysokość ok. 40%, a w poszczególnych jednostkach jest to od 
92 do 98% zaplanowanych kwot dla poszczególnych jednostek organizacyjnych Powiatu. 
Jeśli chodzi o wydatki majątkowe, ich poziom ukształtował się w wysokości ok. 81%. 
Znaczącym elementem wydatków majątkowych są przedsięwzięcia określone w wieloletniej 
prognozie finansowej, a dwa szczególne to program „Bezpieczna droga”, który Powiat 
realizuje łącznie z gminami tworzącymi Powiat, jak również drugie zadanie „Budowa 
i modernizacja dróg”. Osiągnęły one poziom wykonania ok. 77%. Pozostałe inwestycje, są to 
inwestycje jednoroczne i inwestycje współfinansowane ze środków Unii Europejskiej.  
Kolejnym elementem sprawozdania z wykonania budżetu jest informacja o stanie mienia PW. 
Przyrost stanu mienia osiągnął poziom ok. 2,5 mln zł., wiąże się to z rocznymi wydatkami 
inwestycyjnymi i zamkniętymi inwestycjami drogowymi. 
Powiat realizował i wywiązywał się ze swoich zobowiązań finansowych terminowo, nie 
posiadał na koniec roku zobowiązań wymagalnych. Płynność finansowa została zachowana, 
co widać ze zrealizowanych wskaźników.  
 
Przewodniczący Rady PW poinformował, że na jego ręce złożone zostały opinie komisji 
stałych Rady PW. Po zapoznaniu się z przedłożonymi dokumentami Komisje opiniowały 
sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu PW za 2017 rok 
w zakresie swoich kompetencji. Wszystkie opinie są pozytywne. 
W dniu  14 maja br. Komisja Rewizyjna Rady PW podjęła uchwałę w sprawie opinii 
dotyczącej sprawozdania finansowego i wykonania budżetu PW za 2017r. Uchwała ta została 
przedłożona Radzie PW w materiałach na dzisiejsza Sesję. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii p. Radnego W. Zająca – 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę Komisji podjętą w dn.14 maja 
2018 r. w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania finansowego i wykonania budżetu Powiatu 
Wrocławskiego za 2017 rok (załącznik nr 2 do protokołu) : 
§ 1. 1. Po rozpatrzeniu: sprawozdania finansowego za 2017 rok, sprawozdania  z wykonania 
budżetu Powiatu Wrocławskiego wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia powiatowego, Komisja 
Rewizyjna pozytywnie opiniuje sprawozdanie finansowe oraz wykonanie budżetu 
Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
2. Szczegółowe opinie o sprawozdaniu finansowym oraz o wykonaniu budżetu Powiatu 
Wrocławskiego stanowią załączniki do uchwały. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Nikt nie zabrał głosu. 
 
Punkt 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
 
Przewodniczący Rady PW poinformował, że stosownie do art. 270 ust. 4 ustawy o finansach 
publicznych, Rada PW po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego podejmuje uchwałę 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za poprzedni rok budżetowy.  
 
W wyniku głosowania Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok została 
podjęta (19 głosami „za” przy 4 głosach wstrzymujących się). 
 
Punkt 7. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Zarządowi  Powiatu Wrocławskiego za rok 2017. Uchwała w sprawie absolutorium 
dla Zarządu Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 14 maja 2018 r. Komisja Rewizyjna Rady 
PW podjęła uchwałę w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi PW za 2017 r. 
(załącznik nr 3 do protokołu). Uchwała ta została przesłana do RIO we Wrocławiu celem 
zaopiniowania, stosownie do wymogów ustawy o finansach publicznych i przedłożona Radzie 
PW w materiałach sesyjnych.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Zając przedstawił Uchwałę Komisji Nr 2/2018 
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi PW za 2017 r.:  
§ 1. W związku z pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budżetu Powiatu Wrocławskiego 
za 2017 rok, Komisja Rewizyjna wnosi do Rady Powiatu Wrocławskiego o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2017 rok. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodniczący Rady PW poinformował, że w dniu 21 maja 2018r. wpłynęła na Jego ręce 
uchwała nr V/103/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
we Wrocławiu z dnia 17 maja 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za 2017 
rok. Opinia ta jest pozytywna.  
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Została ona przesłana Państwu drogą elektroniczną w dn. 25 maja br. i załączona 
do bieżącego punktu Sesji w systemie eSESJA.  
 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Zarządowi Powiatu Wrocławskiego za rok 2017.   
 
Rada Powiatu Wrocławskiego udzieliła absolutorium Zarządowi PW za 2017 rok. Uchwała 
Rady PW w sprawie absolutorium dla Zarządu PW za 2017 rok. zgodnie z wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej PW została podjęta bezwzględną większością głosów- 19 głosami „za”, 
przy 4 głosach „wstrzymujących się”.  
 
Głos zabrał Pan Starosta Powiatu Wrocławskiego Roman Potocki, który w imieniu swoim, 
Zarządu oraz Pani Skarbnik serdecznie podziękował za udzielenie absolutorium. Dodał, że 
zrealizowany budżet jest budżetem rekordowym. W ostatnim roku Powiat Wrocławski zdobył 
wiele nagród, a składa się na to przede wszystkim praca Zarządu, Rady PW oraz Dyrektorów 
i Pracowników Starostwa oraz jednostek podległych. W związku z powyższym, Pan Starosta 
raz jeszcze złożył gorące podziękowania, gdyż 2017 rok za rok ciężkiej pracy. 
 
Pan Przewodniczący R. Jaroń podziękował Zarządowi PW, wszystkim Radnym 
oraz Dyrektorom i Pracownikom Starostwa, którzy wspólnie czuwają nad wykonaniem 
wszystkich zadań. Dodał, że tegoroczny budżet jest większy o ok. 30%. Przyszła Rada 
również będzie mogła gratulować sukcesów.  
 
Punkt 8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyj ęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Wrocławskiego. 
 
Przewodniczący Rady PW poinformował, że w dniu 25 maja br. Zarząd PW przyjął 
i przekazał do Biura Rady autopoprawki do projektów dwóch Uchwał Rady PW: w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej oraz w sprawie zmian 
budżetu PW na rok 2018. Autopoprawki zostały przesłane Radnym drogą elektroniczną 
w dniu 25 maja br. oraz zostały dołączone do stosownych punktów w systemie eSesja. W 
dniu dzisiejszym Zarząd PW przekazał kolejne autopoprawki do wyżej wymienionych 
projektów uchwał. 
 
O omówienie punktu wraz z autopoprawkami została poproszona Pani Skarbnik Powiatu 
Wrocławskiego.  
Projektowana zmiana dla wieloletniej prognozy finansowej oprócz zmian, które są 
konsekwencją podjętych przez Zarząd bieżących uchwał w trakcie pracy międzysesyjnej 
zawiera drobne zmiany dotyczące projektu „Nowa perspektywa – lepszy start”. Oprócz tego 
istotnym elementem projektowanej uchwały jest wprowadzenie kwot dotacji z gmin na 
program „Bezpieczna droga”, drugi element to zwiększenie wydatków w kolejnym zadaniu 
inwestycyjnym „Budowa i modernizacja dróg” o kwotę 2 mln zł. Ponadto w niniejszej 
uchwale wprowadza się 100 tys. zł. dotacji z województwa dolnośląskiego na zakup sprzętu 
informatycznego.  Zarząd zabezpiecza kwotę 50 tys. zł. na kolejny projekt „Czas na 
Krzyżowice”, który przewidywany jest do realizacji w latach 2018 – 2020. 
Autopoprawki związane są także z bieżącą pracą Zarządu, m.in. zabezpieczeniem kwoty ok. 
5 tys. 600 zł. dla Krzyżowic na dostosowanie sal do celów dydaktycznych. Zarząd skorzystał 
z uprawnień, które Rada przekazała w uchwale w sprawie budżetu i jest to zmiana 
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w strukturze wydatków. Kolejna poprawka zawiera zabezpieczenie kwoty na kolejny projekt 
realizowany już przez Powiat „Poprawa efektywności energetycznej w Krzyżowicach”, 
zwiększając plan finansowy w roku 2018 o kwotę 50 tys. zł.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Pan Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji co do punktu 8 oraz punktu 9 porządku Sesji wraz z autopoprawkami.   
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami. 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Wrocławskiego została podjęta jednogłośnie.  
 
Punkt 9. Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zreferowanie projektu Uchwały ponownie Panią 
M. Dreiseitel – Cieślik.  
Jak powiedziała Pani Skarbnik, Uchwała z punktu 8 oraz uchwała z pkt 9 porządku Sesji są 
ze sobą nierozerwalnie związane. Oprócz wszystkich zmian wymienionych co do istotnych 
zmian w wieloletniej prognozie finansowej, dokonano w autopoprawkach zmian w strukturze 
wydatków dotyczących projektu „Poprawa efektywności energetycznej w Krzyżowicach” 
i są to zmiany, które wynikają z bieżącej realizacji projektu. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
Uchwała w sprawie zmian budżetu Powiatu Wrocławskiego na rok 2018 została podjęta 
jednogłośnie (23 głosami „za”).   
 
Punkt 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 
na rzecz Gminy Kobierzyce. 
 
O omówienie punktu poproszony został Pan Zenon Gali z-ca Dyrektora Wydziału Geodezji 
i Gospodarki Nieruchomościami Starostwa Powiatowego we Wrocławiu. 
Zarząd PW zwraca się do Rady o wyrażenie zgody na ustanowienie bezterminowej 
i nieodpłatnej służebności gruntowej na rzecz Gminy Kobierzyce. Służebność będzie  
dotyczyła możliwości skorzystania z rowu melioracyjnego. Rów melioracyjny leży na działce 
powiatowej nr 85/4, obwód Krzyżowice – Wierzbice w Gminie Kobierzyce. Działka ma 
powierzchnię 12 hektarów, 1280 metrów. Służebność będzie dotyczyła pasa o wielkości 2810 
metrów wzdłuż rowu na obrzeżach działki. Nieruchomość jest obecnie w trakcie sprzedaży 
przez Powiat Wrocławski. Ustanowienie służebności nie będzie kolidowało z terminem, ani z 
ceną. W przyszłości umożliwi Gminie Kobierzyce odwodnienie drogi, która bezpośrednio 
przylega do rowu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia p. Mariusz Konopka przedstawił pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na rzecz Gminy 
Kobierzyce została podjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
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Punkt 11. Uchwała w sprawie przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy K ąty 
Wrocławskie zadania zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2020D (m. 
Bogdaszowice) w zakresie pełnienia funkcji inwestora. 
 
O omówienie punktu poproszona została Pani Joanna Kryszczak Dyrektor Wydziału Dróg 
i Transportu Starostwa.  
Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie powiatowym, jak również ustawy o drogach 
publicznych, przygotowano stosowne zapisy. Przekazanie następuje w związku ze 
zgłoszeniem się Burmistrza Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie z wolą pełnienia funkcji 
inwestora zastępczego na tym zadaniu, na odcinku od skrzyżowania z ul. Słoneczną do 
skrzyżowania z ul. Chmielną w m. Bogdaszowice. Udostępnienie to planowane jest do 31 
grudnia 2019r. Wszelkie ustalenia oraz zakres współpracy określony będzie w porozumieniu, 
które podpisane zostanie między Powiatem, a Gminą Kąty Wrocławskie. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji p. Krzysztof Dworak przedstawił 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie  przekazania Burmistrzowi Miasta i Gminy Kąty Wrocławskie zadania 
zarządzania odcinkiem publicznej drogi powiatowej nr 2020D (m. Bogdaszowice) w zakresie 
pełnienia funkcji inwestora została podjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Punkt 12. Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania 
zarządzania odcinkami publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D 
(m. Polakowice), 1953D i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia 
funkcji inwestora. 
 
O omówienie punktu została ponownie poproszona Pani Joanna Kryszczak.   
W związku z zamiarem realizacji przez Gminę Żórawina inwestycji polegającej na budowie 
chodników w miejscowościach wskazanych w tytule Uchwały, na łącznej długości ok. 3,6 
km, został sporządzony stosowny projekt Uchwały. Udostępnienie pasa dróg powiatowych 
dla realizacji budowy chodnika planowane jest do końca 2018 roku. Szczegółowe zasady 
współpracy przy realizacji tych zadań pomiędzy Powiatem a Gminą Żórawina zostaną spisane 
w stosownym porozumieniu. 
 
Przewodniczący Komisji Transportu, Dróg i Komunikacji przedstawił pozytywną opinię 
Komisji nt. przedstawionego projektu Uchwały. 
 
Głos zabrał Radny Miłosz Szczurowski, który poinformował, że był Radnym w Gminie 
Żórawina i zawsze priorytetem było, aby budować chodniki, tam, gdzie jest szkoła, kościół, 
sklep. W tym roku są wybory. Wójt Gminy Żórawina nie wykonuje „obkoszeń” dróg 
powiatowych, a ma to w swoim zadaniu, chce natomiast budować chodniki. Od 5 czy 7 lat 
mieszkańcy m. Szukalice zwodzeni są planami wykonania kanalizacji. Radny zapytał zatem, 
jaki jest sens budowy chodników przed wykonaniem kanalizacji, tym bardziej, że 
w odległości 700 m od Szukalic rozbudowana jest oczyszczalna ścieków.  
Radny M. Szczurowski zgłosił ponadto wniosek o dokonanie poprawki w treści Uchwały. 
W materiałach sesyjnych został przekazany projekt Uchwały, w którym zapisane jest, że w m. 
Szukalice będzie wykonany chodnik przy drodze nr 1955D, bez zapisu drogi nr 1953D w § 1 
- przedostatnie zdanie. 
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Przewodniczący Komisji TDiK K. Dworak poinformował, że podczas ostatnich obrad 
Komisji w §1 pkt 7 (przedostatni) jest zapis o budowie chodnika przy drodze powiatowej nr 
1955D, powinno być, że również przy drodze nr 1953D w m. Szukalice. Komisja zgłosiła ten 
brak i taka Uchwała z pełnym zapisem – z uwzględnieniem drogi nr 1953D została 
przegłosowana przez Komisję TDiK. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszoną poprawkę dotyczącą wniosku 
Radnego M. Szczurowskiego, po potwierdzeniu Przewodniczącego Komisji TDiK. 
 
Wniosek o rozszerzenia zapisu w treści § 1 pkt 7 Uchwały - o drogę nr 1953D w m. Szukalice 
został przyjęty jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Uchwała w sprawie przekazania Wójtowi Gminy Żórawina zadania zarządzania odcinkami 
publicznych dróg powiatowych nr 1956D (m. Jaksonów), 1948D (m. Polakowice), 1953D 
i 1955D (m. Szukalice) i 1954D (m. Węgry) w zakresie pełnienia funkcji inwestora została 
podjęta (19 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się”). 
 
Punkt 13. Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego 
za wybitne osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie 
uzdolnionych uczniów szkół dla młodzieży. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o omówienie projektu Uchwały p. A. Kosztyło Pałys –
Dyrektora Wydz. Edukacji, Kultury i Sportu Starostwa. 
Jak powiedziała Pani Dyrektor, przedłożony projekt uchwały jest kontynuacją programu, 
który z powodzeniem od wielu lat jest realizowany. Zawiera zmiany, które następują i które 
należy uwzględnić w tym programie, a wynikają m.in. z reformy oświaty, jak również ze 
zmiany realiów, które  powodują, że uczniowie osiągają sukcesy. To, co najważniejsze, co 
powoduje konieczność podjęcia nowej uchwały, a nie zmiany do istniejącej uchwały, jest to, 
że dotychczasowy program skierowany był do uczniów szczególnie uzdolnionych ze szkół 
ponadgimnazjalnych. W tej chwili reforma oświaty powoduje, że będą to szkoły 
ponadpodstawowe. Toteż tytuł uchwały i jej treść mówią o tym, że program skierowany jest 
do uczniów szczególnie uzdolnionych dziennych szkół dla młodzieży, kończących się 
egzaminem maturalnym, tj. technikum lub liceum. Jest to jedna ze zmian. Kolejne zmiany 
dotyczą m. in. faktu, że uczniowie, którzy uczą się w dwóch szkołach, czyli w szkole 
ogólnodostępnej oraz artystycznej, dodatkowo będą mogli być premiowani przy ubieganiu się 
o stypendium. Następny bardzo istotny element to to, że uczniowie mają osiągnięcia także w 
okresie wakacji, a dotychczasowy program nie pozwalał na to, aby takie osiągnięcia 
uwzględnić w punktacji. W tej chwili będzie to możliwe, bo uczniowie będą mogli uzupełniać 
wniosek o wakacyjne osiągnięcia do 3 września. Ponadto wprowadza się zmianę w punktacji. 
Będzie wyższa punktacja za osiągnięcia ogólnopolskie i międzynarodowe, jak również za 
reprezentację kadry narodowej. 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Pani Lidia Reps przedstawiła pozytywną 
opinię Komisji. 
 
Nikt nie zabrał głosu. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Uchwała w sprawie Programu Stypendialnego Rady Powiatu Wrocławskiego za wybitne 
osiągnięcia w różnych sferach działalności edukacyjnej dla szczególnie uzdolnionych 
uczniów szkół dla młodzieży została podjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 
 
Punkt  14. Uchwała w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. 
 
Przewodniczący Rady PW przypomniał, że projekt niniejszej Uchwały został wprowadzony 
do porządku obrad w dniu dzisiejszym. Treść Uchwały wraz z uzasadnieniem zamieszczona 
została w systemie eSesja. Przewodniczący odczytał podstawę prawną i  treść projektu 
Uchwały. Podstawą podjęcia uchwały jest min. uchwała Państwowej Komisji Wyborczej 
z dnia 5 lutego w sprawie wytycznych i określenia podziału jednostek samorządu 
terytorialnego na okręgi wyborcze. Zgodnie z wyżej wymienionymi wytycznymi (pkt 20), 
dotychczasowy podział Powiatu na okręgi wyborcze jest stały i zmiany w nim mogą być 
wprowadzone w sytuacjach w zakresie określonym w Kodeksie Wyborczym. W razie 
przekroczenia liczby mieszkańców 140 tys., Powiat zmuszony byłby do zmian okręgów 
wyborczych. Po przeprowadzeniu konsultacji ze wszystkimi Klubami Radnych, zdecydowano 
o podjęciu uchwały dotyczącej podziału Powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów 
i granic oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. Integralną część stanowi 
załącznik do niniejszej uchwały. Wszystkie Kluby Radnych jednoznacznie opowiedziały się 
za utrzymaniem dotychczasowego statusu i jest to wola przedstawicieli społeczeństwa. 
W dniu dzisiejszym wpłynęło do Starostwa Powiatowego pismo Komisarza Wyborczego, 
który ma odmienne zdanie. Aby jednak ujednolicić stanowiska, Przewodniczący 
zaproponował podjęcie tej uchwały.  
 
Głos zabrał Radny Piotr Chmurzyński, który wspomniał, że mowa jest o piśmie Komisarza 
Wyborczego, które wpłynęło w dniu dzisiejszym do Rady PW.  Natomiast z informacji, z 
którymi Radni zapoznali się podczas wyjazdowego panelu dyskusyjnego wiadomo, że 
dyskusja z ramienia Rady, czy Zarządu trwa prawdopodobnie już od miesiąca, była 
wcześniejsza korespondencja w tym temacie. Radny przedstawił wątpliwość, powołał się na 
dzisiejsze pismo od Komisarza Wyborczego, który wskazuje wprost, że uchwała, którą 
Przewodniczący Rady PW proponuje, jest niezgodna w kilku miejscach. Stąd pytanie 
Radnego, co będzie, gdy Komisarz Wyborczy jako organ nadzoru uzna, że Uchwała Rady 
PW jest niezgodna z prawem, jaki wówczas będzie tryb. Czy Komisarz Wyborczy 
poinformuje Powiat jak wyglądają okręgi według jego ustaleń lub wcześniejszych ustaleń, 
które były prowadzone w ciągu ostatniego miesiąca z ramienia Starostwa, czy też Biura Rady. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Wrocławskiego wyjaśnił, że opinia Komisarza Wyborczego 
nie jest ostateczna, gdyż sformułowania zawarte w piśmie nie do końca są zamykające 
sprawę. Po długich dyskusjach, Przedstawiciele Klubów zdecydowali o utrzymaniu 
dotychczasowego podziału, a wbrew Radzie nie ma chęci, aby głosować nad inną uchwałą. 
Decyzja jest taka, że Rada PW podejmuje uchwałę, ma świadomość tego, że może zaskarżyć 
ją Wojewoda, mogą być zgłaszane protesty wyborcze. Grupa wyborców, Gminy, Wójtowie 
mogą zaskarżyć tą uchwałę. Jeżeli takie kroki zostaną podjęte, na pewno będzie czas, aby 
zastanowić się co dalej. Przewodniczący jednoznacznie podkreślił, że Rada PW podejmuje 
Uchwałę na wniosek Zarządu i to Zarząd będzie przygotowywał projekt podziału okręgów 
wyborczych również  w porozumieniu z Przewodniczącymi Klubów.  
 
Więcej głosów nie było.  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w przedstawionym kształcie. 
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Uchwała w sprawie podziału powiatu na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic 
oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym została podjęta jednogłośnie (23 
głosami „za”). 
 
Punkt  15. Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu 25 kwietnia br. Radny 
Miłosz Szczurowski skierował do Zarządu PW interpelację w sprawie udzielenia informacji o 
podjętych przez Zarząd PW działaniach w celu zrealizowania zadań na drodze powiatowej 
łączącej m. Żórawina i Kobierzyce. Zarząd udzielił odpowiedzi za pośrednictwem 
Przewodniczącego Rady w dniu 24 maja br.  
Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z § 10 ust. 1 Statutu Powiatu Wrocławskiego 
interpelacje i zapytania Radnych kieruje się odpowiednio do Zarządu, lub Komisji za 
pośrednictwem Przewodniczącego. Zwrócił się do Radnych z prośbą, aby w okresie 
międzysesyjnym zapytania i interpelacje były składane w Biurze Rady celem nadania im 
przez Przewodniczącego dalszego biegu, co ułatwi procedurę. 
 
Głos zabrał Radny Miłosz Szczurowski, który przedstawił w imieniu Pani Sołtys Wilczkowa 
Kamili Sieradzkiej zapytania. Odczytał listę 11 pytań do Pana Starosty: 
 

1. Od 15 lat jest projekt zlecony przez PW do przebudowy drogi 1960D w m. Wilczków 
wraz z budową chodnika zgodnie z wieloletnim programem inwestycyjnym na lata 
2004 – 2008. Inwestycja ta zrealizowana miała być do końca 2005 r. Dlaczego nie 
została zrealizowana? 

2. Dlaczego z programu „Bezpieczna droga” skorzystała m. Okrzeszyce, gdzie jest tylko 
kaplica, a miejscowość jest trzykrotnie mniejsza od Wilczkowa? 

3. Dlaczego w programie „Bezpieczna Droga” Powiat zrealizował inwestycję w m. 
Żerniki Wielkie, gdzie nie ma szkoły, ani kościoła, ani żadnej instytucji publicznej. 

4. W roku 2016 Pani Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu została zobligowana do 
aktualizacji projektu, mimo, że Zarząd PW przeznaczył 66 tys. zł. na aktualizację 
projektu „Przebudowa drogi 1960D wraz z budową chodnika”. Pani Dyrektor nie 
dokonała aktualizacji projektu. 

5. W dniu 30 marca 2017r. została zawarta umowa pomiędzy PW, a Gminą Żórawina w 
sprawie przedmiotowej drogi zgodnie z programem 50 na 50. Gmina Żórawina 
przeznaczyła na inwestycję w budżecie 600 tys. zł., natomiast Powiat przeznaczył 551 
tys. zł., gdzie podziało się 49 tys. zł.? 

6. Mimo, że w budżecie PW na 2018r. przeznaczono 8 mln zł. więcej na drogi 
powiatowe, to decyzją Zarządu w Wilczkowie zdecydowano się na chodnik o 
maksymalnej długości 450 m. Co stało się z pozostałymi środkami? Szacuje się, że 
450 m chodnika będzie kosztowało maksymalnie 400 tys. zł., co z pozostałą kwotą 
800 tys. zł.? Na co zostanie przeznaczona?  

7. Kto i z kim ustalał budowę chodnika o długości 450 m, mimo, że zgodnie z projektem 
miała być przebudowana droga w Wilczkowie wraz z budową chodnika na całej 
długości. Pomimo zaproszenia na spotkanie Radnych oraz Sołtysów Gminy Żórawina, 
Starostowie nie zaszczycili swoja obecnością. Czy tak władze Powiatu powinny 
traktować mieszkańców? 

8. W Wilczkowie niemal co tydzień są wypadki, a Powiat Wrocławski, aby jeszcze 
bardziej utrudnić życie mieszkańcom Wilczkowa, wprowadził zakazy jazdy 
samochodów ciężarowych w określonych godzinach na drogach powiatowych w m. 
Księginice, Żórawina, Wojkowice. Samochody te jadą teraz przez Wilczków. 



16 

 

Dodatkowo na drodze krajowej nr 8 między Kobierzycami, a Magnicami bardzo 
często dochodzi do wypadków i wówczas cały ruch odbywa się przez Wilczków, 
stwarzając dodatkowe, bardzo poważne utrudnienia dla mieszkańców. Z tych 
względów mieszkańcy żądają chodnika przez całą miejscowość, tj. 1080 m, a nie 
proponowane przez Powiat 450 m. 

9. Mieszkańcy Wilczkowa zgodzili się  na kompromis, zrezygnowali  z przebudowy 
drogi nr 1960D, uznając, iż bezpieczeństwo dzieci i mieszkańców jest najważniejsze. 
Budowa chodnika o długości 450 m nie poprawi bezpieczeństwa, dlatego mieszkańcu 
żądają budowy chodnika długości całego Wilczkowa i od tego nie odstąpią. 

10. W Powiecie Wrocławskim remontowane są drogi, budowane chodniki. Skoro 
przetargi dotyczą Wilczkowa i nie wyłoniono wykonawcy, to czy przeznaczone 
odpowiednie środki na inwestycję polegają na przebudowie drogi i wybudowaniu 
chodników. Jeśli tak, to kiedy zostało zawarte porozumienie z Gminą Żórawina w 
sprawie inwestycji polegającej na wybudowaniu chodników i renowacji dróg. 

11. Czy Wójt spotkał się z kimś ze Starostwa Powiatowego i czy ma to odzwierciedlenie 
w protokołach spotkań, lub w innych dokumentach? 

 
Radny M. Szczurowski przekazał zapytania w formie pisemnej.  
  
Pan Starosta Roman Potocki poinformował, że była okazja obejrzenia jego wypowiedzi w 
programie telewizyjnym, w którym bardzo dokładnie odpowiedział na pytania. Jednakże 
telewizja pokazuje fakty, które nie do końca są prawdziwe. Stąd Pan Starosta poinformował 
o dzisiejszych działaniach. 
Ponadto poinformował, że na pytania Pani Sołtys Wilczkowa przekazane za pośrednictwem 
Radnego M. Szczurowskiego, odpowie w formie pisemnej.  
Kontynuując, poinformował, że odbyły się dwa przetargi na przebudowę drogi 
w Wilczkowie. Pierwszy przetarg odbył się, jednak wyszła cena powyżej tej, którą PW miał 
zaplanowaną, mianowicie kwota 1,5 mln zł.  W związku z tym nie było zabezpieczonych 
środków w budżecie i pierwszy przetarg został unieważniony, gdyż chciano przebudować 
drogę łącznie z asfaltem, z chodnikami i z zatoką. Ogłoszono drugi przetarg na wykonanie tej 
drogi. Tu znów kwota była większa niż planowana w budżecie, bo 1 mln 50 tys. zł. W 
związku z tym, zwrócono się do Urzędu Gminy w Żórawinie z zapytaniem, czy są w stanie 
dołożyć środki do tego chodnika, chociażby 50% z kwoty 1 mln 50 tys. zł. Takiej decyzji 
jednak nie było. Powiat Wrocławski ma zadania inwestycyjne planowane, dlatego też 
zdecydował się, aby zabezpieczyć bezpieczeństwo dzieci. Zdecydowano się na najgorszy 
odcinek, na wybudowanie 450 m chodnika do zatoki przystankowej, do samej szkoły. 
Odcinek ten jest w trakcie przygotowania i zostanie zrealizowany. Taka jest decyzja i takie są 
uzgodnienia. Nie było akceptacji Gminy, aby dołożyła środki do przetargów, dlatego będzie 
wykonany odcinek o długości 450 m.  
 
 
Punkt  16. Wnioski i oświadczenia. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zaniepokojony jest niektórymi wypowiedziami 
Radnych do mediów. Przywołał w tym miejscu wypowiedź Radnego Piotra Chmurzyńskiego 
w Audycji Agro, która ukazała się w minioną niedzielę, z której można było wywnioskować, 
że Radny chce zlikwidować szkołę w Krzyżowicach. Nawiązując do przedstawionego 
w audycji materiału, Przewodniczący przypomniał Radnemu P. Chmurzyńskiemu, że zgodnie 
z obowiązującym prawem, do końca lutego uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji szkoły 
powinna podjąć Rada PW. Takich wniosków ani w tym roku, ani w zeszłym, jak i w 
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poprzednich latach nie było. Stąd zapytanie, na jakiej podstawie Radny wyciąga tak daleko 
idące wnioski? Działanie Pana  Radnego prowadzi do tego, że jeśli ktoś miał zdecydować się 
na tę szkołę, nie zrobi tego. Radny będzie wprost odpowiedzialny za nabór do tej szkoły w 
roku bieżącym. Przewodniczący zwrócił się z prośbą o przemyślenie swoich wypowiedzi. 
Z punktu działania na rzecz szkoły i społeczności PW, wypowiedź tego typu może być 
szkodliwa. Takimi działaniami można doprowadzić do tego, że Rada następnej kadencji 
podejmie uchwałę o likwidacji tej szkoły. Od lat inwestuje się w szkołę w Krzyżowicach. 
Przewodniczący zaznaczył, że osobiście brał udział w targach organizowanych przez szkoły 
branżowe, które miały miejsce na terenie Stadionu Miejskiego, gdzie oferta szkoły w 
Krzyżowicach bardzo dobrze wyglądała na tle innych ofert szkół z Wrocławia. 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą o nie działanie na szkodę Powiatu. Po takich 
wypowiedziach wszystkie środki, które inwestowane są w szkołę w Krzyżowicach mogą 
okazać się niepotrzebne. W Krzyżowicach utrzymywane są kierunki rolnicze, szkoła 
branżowa i należy starać się, aby szkoła istniała dzięki podejmowanym przez Powiat 
Wrocławski działaniom na jej rzecz.  
 
Radny P. Chmurzyński przyznał, że nie widział programu, o którym mowa, stąd trudno 
odnieść mu się do niego, gdyż nie wie, jak została jego wypowiedź przekazana. Dodał, że 
jako Radny od 2006 r., wcześniej jako członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, jako 
jedyny w 2008r. przeciwny był likwidacji szkoły średniej w Czernicy. Od 2006r. wielokrotnie 
słyszał, nawet w obecnej kadencji, aby zlikwidować szkołę średnią w Sobótce. 
Na posiedzeniach komisji padały słowa, że należałoby zrobić coś ze szkołą w Krzyżowicach, 
bo są z nią tylko problemy. Radny podkreślił, że widzi i docenia wkład w szkołę, cieszy się z 
sukcesów wszystkich inwestycji. Był przeciwny likwidacji gospodarstwa pomocniczego, 
ponieważ przeanalizował rachunek finansowy za ubiegły rok, za trzy wcześniejsze lata 
i obecny i to, jakie dochody są z samej dzierżawy. Ponadto Radny zaznaczył, że występował 
przeciwko zmniejszaniu liczby koni, które są wykorzystywane na kierunku weterynarii, 
cieszącym się zainteresowaniem uczniów, również spoza województwa. Działania te były 
niepokojące. Ponadto stwierdził, że nigdy nie miał na celu likwidacji szkoły, zastanawia się 
nawet nad posłaniem do niej własnych dzieci. Jednak ruchy Zarządu z poprzedniego roku 
spowodowały, że szkoła utraciła wiele swoich walorów. Stąd wypowiedź w audycji, lecz 
trudno się do niej odnieść z uwagi na to, że Radny nie widział jej. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, aby z rozwagą podchodzić do swoich wypowiedzi w 
mediach.  
 
Głos zabrał Janusz Gargała, który dodał, że z niepokojem słucha pytań odnośnie szkoły w 
Krzyżowicach. Przyznał, że dość często tam bywa, jest to Jego okręg wyborczy, a z placówką 
czuje się silnie związany. Zaznaczył, że nie ma pojęcia, dlaczego takie pytania padają przy 
każdej jego wizycie z ust nauczycieli, osób zaangażowanych w szkołę. Radny zasugerował, 
że za mało jest precyzyjnych informacji ze strony Powiatu na temat placówki 
w Krzyżowicach. Zatem mogą pojawiać się różne głosy. Należy podać jednoznaczne 
stanowisko, ucinając tym samym pytania wychodzące z Krzyżowic. Radny zapytał, jak długo 
jeszcze trzeba będzie odpowiadać na pytania dotyczące likwidacji szkoły w Krzyżowicach, 
podjęcia uchwały w tym temacie. Pytania te są niepokojące, ale brak jest też jednoznacznego 
przecięcia sprawy przez Pana Starostę.  
 
Następnie głos zabrała Radna Iwona Dyszkiewicz. Jeśli chodzi o Krzyżowice, Radna 
wspomniała, że widziała program, tą relację i również jako Radna chciała wyrazić swoje 
zaniepokojenie i smutek, że Radny P. Chmurzyński pozwala sobie na tego typu 
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sformułowania. Radna przyznała rację Przewodniczącemu Rady. Dodała, że sama jest byłym 
nauczycielem i  takie wypowiedzi powinny być bardziej rozważne, gdyż szkoła w 
Krzyżowicach powinna być chlubą Powiatu.  
Ponadto Radna odniosła się do sytuacji, którą pokazują zgromadzeni na obecnej Sesji 
mieszkańcy wraz z plakatami. Zwróciła się do Pana Starosty z prośbą o niepozostawienie 
sprawy, o możliwość spotkania się z mieszkańcami na rozmowy w tym temacie. Radna jako 
Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Obywateli wyraziła ubolewanie nad tym, że 
mieszkańcy nie trafili do niej z problemem. Wyraziła wolę spotkania w celu kontynuacji 
tematu i poruszenia problemu. Ponadto wyraziła zaniepokojenie działaniami Gminy, która ma 
bardzo duży udział w tym, aby droga ta zapewniała bezpieczeństwo dzieciom i aby powstała. 
Jest to również kwestia Gminy, bo jako Radna, głosowała za tym, aby przekazać pieniądze 
dla Wójta na pewne inwestycje. W dzisiejszych czasach chodnik to podstawa, jeśli chodzi 
o gminę, można wspólnie zadziałać, również z Radnym M. Szczurowskim. Radna zaprosiła 
przybyłych mieszkańców do rozmów, bo bezpieczeństwo to rzecz nadrzędna. 
 
Radny Miłosz Szczurowski podziękował Radnej Iwonie Dyszkiewicz za wsparcie. Dodał, iż 
złożył interpelację z prośbą o zmniejszenie prędkości w m. Wilczków, co zostało przyjęte 
przez Panią Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu. W Wilczkowie są dwie drogi powiatowe, 
na skrzyżowaniu tych dróg jest płot, prawdopodobnie gospodarstwo rolne, jest przystanek, a 
jadąc na rowerze trzeba zatrzymać się, aby tam wyjechać. W ubiegłym roku w tym miejscu 
potrącony przez samochód został rowerzysta, niezbędne jest tam lustro, lecz Pani Dyrektor 
Wydziału Dróg i Transportu odpisała, że nie ma takiej potrzeby w tym miejscu. Radny 
podkreślił, że przeciwnie – jest bardzo potrzebne, gdyż nie ma możliwości jazdy bez 
całkowitego zatrzymania się.  
 
Radny Wiesław Zając zauważył, że już dziś widać przedsmak tego, co wydarzy się 
w przyszłej kadencji. Dodał, że wypowiedź Radnej Iwony Dyszkiewicz jest w tym momencie 
bezcenna. Podkreślił, że jako Radny również składał w kwestii bezpieczeństwa w Łozinie 
różne wnioski. Dzięki Panu Przewodniczącemu Komisji TDiK, który przyjechał na sporne 
miejsce, obejrzał je i problem się zakończył.  
 
Pan Wiceprzewodniczący A. Wąsik wyjaśnił, że szkoły są przede wszystkim dla uczniów, 
bo jeśli nie ma uczniów, nie ma szkoły. To, co dzieje się w Krzyżowicach, to 
odzwierciedlenie tego, co działo się niegdyś w Sobótce. W pewnym momencie na spotkaniu z 
Radą Pedagogiczną poinformował, że to nauczyciele likwidują szkołę, bezsensownie 
rozsiewając plotki, potwierdzając, że Powiat zlikwiduje szkołę, sprzeda nieruchomość. Dodał, 
że w ten sposób zniechęca się uczniów, bo żaden uczeń nie pójdzie do szkoły, która może 
zostać zlikwidowana. W Krzyżowicach należy powiedzieć nauczycielom jasno i wyraźnie, 
aby przestali likwidować szkołę. W Czernicy była szkoła, okazało się, że nie wytrzymała 
konkurencji z ofertą miasta Oławy – Powiatu Oławskiego oraz miasta Wrocławia. Dzieci 
z Czernicy uczęszczały do szkoły we Wrocławiu, w Czernicy uczyły się dzieci z Jelcza – 
Laskowic. W momencie powstania powiatów, Oława przedstawiła lepszą ofertę, dzieci 
przestały przychodzić do Czernicy. Szkoła została wygaszona ze względu na brak uczniów. 
Szkoła w Krzyżowicach cały czas walczy o uczniów, a każde zamieszanie powoduje to, że 
liczba uczniów będzie spadała. Należy powtarzać zatem, że szkoła w Krzyżowicach będzie, 
dopóki będą uczniowie. W tej chwili  rozpoczęły się rozmowy z inwestorami już po raz drugi, 
wiedzą oni, że póki nie pozyskają młodzieży jako przyszłych pracowników, nie mają szans na 
zdobycie dobrych pracowników, jest to kolejna szansa dla szkoły w Krzyżowicach. Warto 
utrzymać tą szkołę, gdyż są tam dobre i bezpieczne warunki, gdzie młodzież jest widoczna na 
każdym kroku. Standard szkoły w ostatnich latach niesamowicie się podniósł. Na chwilę 
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obecną uczniowie zdobywają wyłącznie wiedzę teoretyczną, wiedzę praktyczną zdobywają 
gdzieś indziej, poza zrobieniem prawa jazdy na ciągnik. Z tego względu gospodarstwo nie 
było potrzebne w tej szkole. Porównując stan szkoły z roku 1999 do dzisiejszego, różnica jest 
ogromna.  
Ponadto Pan Radny zwrócił się do przybyłych mieszkańców Wilczkowa z informacją, że nie 
jest prawdą, że nie mają prawa głosu, bo za kilka miesięcy będą mieli głos najważniejszy, ten, 
który wrzucą do urny wyborczej. Dodał, że wiecowanie na dłuższy okres czasu jest męczące. 
Wnioski mieszkańców świadczą o tym, że nie doszli do porozumienia z Wójtem, którego 
sami wybrali.  
 
Więcej wniosków ani oświadczeń nie było.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że wstępnie planowana jest Sesja Rady PW na 4 lub 5 
lipca br. Szczegóły będą podane w stosownym terminie.  
 
Punkt  17. Zamknięcie XXII  Sesji Rady Powiatu Wrocławskiego.  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz.  15.50  Przewodniczący Rady zamknął XXII 
Sesję Rady Powiatu Wrocławskiego.  
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